
Protokół  Nr XXX/14 
 

z XXX sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu  28 lutego  2014 r. w godzinach od 12.00 do 15.45 
w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 
 

Adn. 1 
 
 XXX sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy – P.Elżbieta 
Kapczyńska 
Na wstępie powitała radnych Rady Gminy, Wójta Gminy – P.Andrzeja Banaszyńskiego, 
pracowników administracji samorządowej, radnego powiatowego + P.Tadeusza 
Synorackiego, dyrektorów szkół, sołtysów wsi oraz wszystkich gości i uczestników dzisiejszej 
sesji.  
(Listy obecności sołtysów wsi i zaproszonych gości stanowią załączniki Nr  1 i 2 do protokołu). 
 
Adn. 2 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na 15 radnych Rady Gminy na sesji 
obecnych jest 14, co stanowi quorum wobec czego Rada jest prawomocna do prowadzenia 
obrad i podejmowania uchwał. 
Radny nieobecny usprawiedliwiony – P.Ryszard Rodzewicz 
(Lista obecności radnych Rady Gminy stanowi załącznik Nr 3 do protokołu). 
 
Adn. 3 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek obrad XXX sesji Rady Gminy, jaki 
radni i goście otrzymali z zaproszeniem na sesję.  
Do przedstawionego porządku sesji wniosek zgłosił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński o 
wprowadzenie dodatkowej uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIX/222/13 Rady Gminy 
Mieścisko z dnia 20 grudnia 2013 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Mieścisko  na lata 2014-2022. 
Przewodnicząca Rady poddała wniosek o wprowadzenie do Porządku obrad dodatkowej 
uchwały pod głosowanie. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 14 głosach „za” uchwalili  wprowadzenie do porządku 
obrad dodatkowej uchwały. 
Innych zmian do porządku sesji nie zgłoszono. 
Porządek obrad XXX sesji Rady Gminy po zmianach przedstawia się następująco: 
 
 1. Otwarcie sesji. 
 2  Stwierdzenie quorum. 
 3. Przedstawienie porządku obrad XXX sesji Rady Gminy – możliwość  
     wprowadzenia zmian. 
 4.Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
 5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 6. Zapytania sołtysów. 
 7. Informacja z działalności Wójta w okresie  międzysesyjnym. 
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 8. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Mieścisko za 2013 
rok. 
9. Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie  
     międzysesyjnym. 
 10. Sprawozdanie z pracy stałych Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zapewnienia warunków do osiedlenia się repatriantów na 
terenie Gminy Mieścisko. 
 
12.Podjęcie uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mieścisko w 2014 roku. 
 
13.Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Piła. 
 
14.Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia Zakładu Aktywności Zawodowej w Gołaszewie z 
obowiązku  wpłaty  nadwyżki środków obrotowych do budżetu gminy. 
 
15.Podjęcie uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego  pomiędzy Gminą 
Wągrowiec, a Gminą Mieścisko w zakresie pomocy osobom niepełnosprawnym. 
 
16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2014 rok. 
 
17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIX/222/13 Rady Gminy Mieścisko z 
dnia 20 grudnia 2013 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Mieścisko na lata 2014-2022. 
 
18.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy  na 
rok 2015 środków stanowiących fundusz sołecki. 
 
19. Podjęcie  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lokali mieszkalnych nr  1 i 2  
w budynku mieszkalnym Nr  33 w Popowie Kościelnym. 
 
20.Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 
przyznania pomocy w zakresie dożywiania dla osób objętych wieloletnim programem 
„Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata  2014-2020. 
 
21.Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania dla 
osób objętych wieloletnim programem „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 
2014-2020. 
 
22.Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia „Wieloletniego Gminnego Programu 
Osłonowego” w zakresie dożywiania dzieci z terenu Gminy Mieścisko na lata  2014-2020. 
 
23. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/127/04 Rady Gminy Mieścisko z dnia 
14 października 2004 r. w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na świadczenia z 
pomocy społecznej przyznanych w formie pomocy rzeczowej, zasiłków okresowych oraz 
zasiłków celowych. 
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24. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
25. Wolne głosy i wnioski. 
 
26. Zakończenie. 
 
 
Adn. 4 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że protokół z ostatniej sesji Rady Gminy 
był do wglądu w biurze Rady Gminy. Nikt do niego nie wniósł zastrzeżeń. W związku z 
powyższym zaproponowała jego przyjęcie bez odczytywania. 
Na 14 radnych w głosowaniu jednogłośnie zdecydowano o przyjęciu protokołu z ostatniej 
sesji bez odczytywania. 
 
 
Adn. 5 – interpelacje i zapytania radnych 
 
- radny Wojtyszyn – „w lokalnej prasie ostatnio ukazała się informacja, że można zapoznać 
się ze szczegółowym planem zagospodarowania terenu na strefę gospodarczą. W związku z 
czym mam pytanie co tam  się planuje i ewentualnie czy będą nowe miejsca pracy, czy to jest 
na etapie uzgadniania z jakimiś  przedsiębiorcami ?” 
 
- radny Szudrowicz: 
1) „mieszkańcy Popowa Kościelnego dopytują się kiedy będzie numeracja na ulicach –wyjazd 
z głównej drogi na osiedle domków jednorodzinnych. Tydzień temu jechało pogotowie i 
pytało o numer nieruchomości. Ulice są nadane, a chodzi o postawienie tabliczki z numerami 
posesji od do przy zjeździe z głównej drogi”; 
2)  „naprawa oświetlenia gdyż nie świeca lampy przy ulicy gdzie mieszka Pan Barc, Jeziorek, 
jak również przy sklepie spożywczym”; 
 
- radny Graczyk – „odnośnie drogi łączącej Mieścisko z Janowcem – odcinek od Gołaszewa 
do granicy gminy, powiatu i województwa. Wiadomo, że w roku 2013 gmina Janowiec 
poczyniła pewne kroki i na w/w odcinku położyła dywanik asfaltowy przy współudziale 
Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Wiadomo mi, że ta droga będzie 
kontynuowana dalej do granicy województwa i prawdopodobnie w tym bądź przyszłym roku 
będzie wykonane utwardzenie i położenie dywanika.. Czy nasza gmina, nasz Marszałek 
Województwa ma jakieś informacje odnośnie  połączenia dalszego odcinka żeby to było 
połączenie między województwami ? Jakie są  plany odnośnie tej drogi ?” 
2)  na przepuście za Gołaszewem przed  lasem Zarząd Dróg Powiatowych ustawił słupki, ale 
nie wyczyścił pod spodem tego przepustu; 
 
Adn. 6 – zapytania sołtysów 
 
- P.Kubicka – sołtys wsi Zabiczyn 
1) przypomniała o postawieniu lampy przy bloku Nr  17 w Zabiczynie  gdyż na przystanku PKS 
jest ciemno; 
2) zwróciła się z prośbą o wyrównanie równiarką drogi koło kościoła. Ponadto mieszkańcy 
proszą o wyrównanie drogi na Hubach; 
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- P.Starosta – sołtys wsi Popowo Kościelne: 
1) czy możnaby zmotywować właściciela  pałacu  żeby  z drugiej strony wyciął gałęzie ? 
2)  zgłosiła, że nie świeci lampa (kula) druga od cmentarza; 
3) czy koło strażnicy będą obcięte czubki tuji ? 
- P.Ignaczak – sołtys wsi Budziejewko – „zły stan drogi od  figury aż do samego końca jak jest 
granica gminy. Może jak będzie sucho nasypać kruszywa ?” 
- P.Nawrocki – sołtys wsi Nieświastowice – prosił o kruszywo na drogę na Huby gdyż 
utrudniony jest bardzo dojazd; 
Na zgłoszone pytania sołtysów odpowiedzi udzielił Wójt Gminy. 
- P.Kubickiej – w sprawie oświetlenia – „ja państwu mówiłem, ze w momencie kiedy  
1 stycznia ENEOS przejął  oświetlenie od ENE-i to rozmawiałem i mieliśmy wizytę fachowca i 
zostały mu wszystkie zgłoszenia dot. dodatkowego oświetlenia przedstawione. Teraz 
czekamy na złożenie oferty cenowej. W Zabiczynie będzie lampa. Istnieje możliwość 
założenia lampy z odpowiednim wysięgnikiem  2-metrowym.To co na dzisiaj jest możliwe do 
zrobienia  jeśli chodzi o technikę wykonania a czekamy tylko za wyceną to jest: w Mieścisku – 
lampa do BLU-GAZ (z wysięgnikiem 2-metrowym), na Rudzie koło mostu, w Miłosławicach 
(koło sołtysa), w Zabiczynie, w Pląskowie łącznie z dobudówkami koło P.Hagdana, Turonia 
iZielińskiego 
Pod znakiem zapytania jest jeszcze lampa na Osiedlu Młodych koło P.Maternika, Serwatki i 
Grendy” i zobaczymy jak to rozwiązać”; 
- w sprawie równiarki – „dzisiaj jest 28 luty, ale to jeszcze jest okres zimowy. Jeśli dzisiaj 
zaczniemy równać równiarka, to do maja skończą się nam środki  przeznaczone na równanie 
w roku bieżącym. Proszę wstrzymać się do czasu kiedy to wszystko obeschnie, bo nie 
chciałbym przegarniać  błota i za miesiąc robić  znowu to samo”; 
- gałęzie – „tak jak wspomniałem obcinamy w Popowie, natomiast wielkiego wpływu na 
właściciela  pałacu  aby nakłonić go do wycięcia gałęzi po drugiej stronie płotu nie mamy”; 
- nie świecące lampy (kule) – zostaną naprawione; 
- obcięcie tuji – Pan Ignaczak zadeklarował na sesji obciąć je maszyną. 
- droga do Budziejewska – „myślimy nad tym. Jak dostaniemy jakieś potwierdzenie odnośnie 
udziału Marszałka w tych naszych drogach to wtedy postaramy się ten problem rozwiązać” 
- droga Nieświastowice- Huby – „mamy to w planach. Wszystko zależy od wielkości środków,  
Które drogi w pierwszej kolejności będą zrobione”; 
 
Adn. 7 
 
 Wójt Gminy przedstawił informację ze swojej działalności w okresie  międzysesyjnym. 
(Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej stanowi załącznik  Nr 4 do protokołu.) 
Z kolei Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Przewodniczącemu Powiatowej Izby Rolniczej – 
P.Bogdanowi Fleming. 
Przewodniczący Izby podzielił się z uczestnikami sesji najnowszymi informacjami o sytuacji w 
rolnictwie i działaniami podejmowanymi przez Wielkopolską  Izbę Rolniczą, w tym: 

1) ciężka sytuacja na rynku wieprzowiny w Polsce w związku z rzekomym pojawieniem 
się pomoru afrykańskiego. Pan Przewodniczący zaapelował aby nie robić z tego tytułu 
paniki. Narazie na żadnym gospodarstwie niczego takiego nie stwierdzono. Cena 
wieprzowiny na dzień dzisiejszy zaczyna się stabilizować.; 
WIR  wystąpiła z wnioskiem o wystosowanie pism do nadleśnictw województwa 
wielkopolskiego w sprawie zwiększenia odstrzałów zwierząt łownych, w tym dzików 
w trosce o polskie uprawy; 
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2) w celu ograniczenia spadku cen trzody chlewnej złożony został wniosek do Rządu o 
wstrzymanie importu trzody chlewnej z Unii Europejskiej do Polski. Wniosek 
monitorowany jest przez Wielkopolską  Izbę Rolniczą. 

3) Przeciwstawienie się  kupowaniu przez polskich rolników tanich warchlaków  z Danii, 
Holandii. Sprowadzając w roku ubiegłym 4 mln sztuk, tym samym nasi rolnicy zaniżyli  
polską  produkcję o 4 mln zł. W ubiegłym roku polskie rzeźnie kupiły 2 mln półtusz 
wieprzowych, a produkcja polska w tym momencie zmalała do 7 mln zł(Mieliśmy 18 
mln trzody chlewnej). Przewodniczący Izby powiadomił, że wszelkie niepokojące 
informacje w tej kwestii będą zamieszczane na stronach internetowych 
Wielkopolskiej Izby Rolniczej i Krajowej Rady Izb Rolniczych, jak również te sprawy 
będzie monitorowała  senacka komisja rolnictwa; 

4) na terenie Wielkopolski odbywają się fora rolnicze. Dla powiatu wągrowieckiego 
forum rolnicze będzie 26 marca br o godz.10.00 w  Domu Kultury w Mieścisku. Mają 
w nim wziąć udział posłowie z koalicji i opozycji. Przewodniczący Izby z tego miejsca 
zaprosił  do udziału w forum wszystkich sołtysów i rolników; 

5) działania Wielkopolskiej Izby w kierunku zmian przy sprzedaży ziemi z Agencji 
Nieruchomości Rolnej poprzez wprowadzenie przetargu ofertowego na sprzedaż 
ziemi. Aktualna sprzedaż poprzez przetarg ograniczony sprzyja wykupywaniu ziemi 
przez osoby z dużym kapitałem i działa na niekorzyść rolników indywidualnych z 
uwagi na wysoki poziom ceny gruntów oferowanych przez ANR. Ziemia nie może być 
kartą przetargową, tylko ma służyć do produkcji, do pracy rolnika i jego egzystencji; 
Izba  walczy o prawo wynikające z Konstytucji tj. rodzinne gospodarstwa rolne, a nie 
wielkoobszarowe dla właścicieli mających po 3, 4 tys. hektarów ziemi; 

6) Przewodniczący Izby przestrzegał też rolników stających do przetargu o kupno ziemi z 
Agencji Nieruchomości Rolnej żeby nie układali się z ludźmi, którzy mają pieniądze i 
dogadywali się z nimi i wycofywali się z przetargu -kwestia pojawiania się tzw. 
„słupów”, przy sprzedaży ziemi z ANR; 

7) PROW 2014 – 2020 – wszystkie wnioski wymagające uzupełnienia do PROW-u są 
analizowane w Ministerstwie Rolnictwa. Jest mała nadzieja, że ten Program ruszy w 
tym roku. Jest faktem, że znaczna część środków z PROW  2014-2020 pójdzie nie na 
produkcję roślinną tylko trzody chlewnej, na odbudowę stad bydła. 

       Izba Rolnicza nie zgadza się  z planami na odłogowanie polskiej ziemi. 
 
 
Adn. 8 
 
Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Mieścisko za 2013 
rok. omówiła  P.Mariola Czelna – inspektor ds. oświaty, kultury fizycznej i turystyki. 
Zmiana ustawy „Karta Nauczyciela” w 2010 r. zobligowała samorządy do określenia średnich 
wynagrodzeń w poszczególnych awansach zawodowych dla wszystkich nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez jednostki samorządu terytorialnego. 
W przypadku nauczycieli stażystów mówi się o niedopłacie w wysokości  5.734,08 zł. Z kolei 
w pozostałych awansach zawodowych wynagrodzenia są wyższe niż te, które wymagane są 
ustawą. 
Rok 2013 był specyficznym rokiem jeśli chodzi o nauczycieli dyplomowanych bo były 
wypłacane odprawy dla nauczycieli likwidowanej Szkoły Podstawowej w Popowie 
Kościelnym. 
Radni nie zgłosili zapytań do przedstawionego sprawozdania. 
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Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Mieścisko za 2013 rok stanowi 
załącznik  Nr 5  do protokołu. 
 
 Adn.9 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy – P.Elżbieta Kapczyńska złożyła informację ze swojej 
działalności w okresie międzysesyjnym: 
- 20 grudnia 2013 r. – udział w otwarciu wystawy archeologicznej zbiorów P.Stanisława 
Pijanowskiego w Domu Kultury w Mieścisku; 
- 21 grudnia 2013 – udział w spotkaniu wigilijnym Zarządu OSP w Mieścisku ze strażakami; 
- 1 stycznia br. – udział we mszy Św. W Budziejewku za pomyślność naszej gminy z okazji 
Nowego Roku; 
- 2 stycznia br. – udział w obchodach 95-rocznicy Powstania Wielkopolskiego  i VII rocznicy 
nadania imienia Powstańców Wlkp. Gimnazjum w Mieścisku; 
- 4 stycznia br. – udział w Spotkaniu Noworocznym Wojewody i Marszałka Województwa 
Wielkopolskiego z samorządami; 
- 6 stycznia br. – udział w zorganizowanym wspólnie z Panem Wójtem spotkaniu 
noworocznym Gminy Mieścisko; 
- 9 stycznia br. – udział w Gali Wolontariatu naszego powiatu, 
- 12 stycznia br. – udział w Finale Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy w Mieścisku; 
- 16 stycznia br. – udział w obchodach 15-lecia  istnienia Gminy Żydowskiej w Poznaniu; 
- 29 stycznia br. – w zebraniu sprawozdawczym Zarządu OSP 
- 30 stycznia br. – udział w jubileuszu  5-rocznicy działalności Dworku „Róża Poraja” i 
otwarciu hotelu; 
- 19 lutego br. – udział we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy; 
- 21 stycznia br. – udział w apelu w Szkole Podstawowej w Mieścisku z okazji Święta Patrona. 
W uzupełnieniu dodała, że uczniowie tej Szkoły zajęli w konkursie wiedzy o Hetmanie 
Stefanie Czarnieckim na szczeblu krajowym   III drużynowe  miejsce  i I miejsce w konkursie 
plastycznym. 
 
Adn. 10 
 
 Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy złożyli informacje z pracy Komisji w 
okresie miedzysesyjnym: 
- radny Wojtyszyn – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i 
Samorządu: 
Komisja od ostatniej sesji odbyła 2 posiedzenia: 
I) 3 lutego br., którego tematem było: 
1. Zapoznanie Komisji z ofertą szkół i Gminnej Biblioteki Publicznej w Mieścisku wraz z 
Domem Kultury w zakresie wypoczynku dla dzieci i młodzieży na ferie zimowe, w tym 
wykorzystanie obiektów i sprzętu sportowego. 
2) Podsumowanie XXII Finału Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy w Mieścisku – spotkanie 
ze szefem Sztabu; 
II) 19 lutego br. – wspólne posiedzenie Komisji na temat zaopiniowania materiałów na 
dzisiejszą sesję; 
 
- radny Kuryłowicz – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: 
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Komisja od ostatniej sesji odbyła 1 wspólne posiedzenie Komisji celem zaopiniowania 
materiałów na dzisiejszą sesję; 
 
- radny Witucki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
Komisja od ostatniej sesji odbyła 2 posiedzenia: 
I. Kontrola stosowania ustawy Prawo Zamówień Publicznych w roku 2013 na podstawie 
wybranych przetargów powyżej 14 tys.EURO, w tym: 

1) Przetarg nieograniczony na „Termomodernizację świetlicy wiejskiej w Zbietce wraz z 
przebudową  i dobudową sanitariatów – etap I” 

2) Dowożenie uczniów do szkół. 
Ponadto zapoznała się z realizacją uchwał Rady Gminy za rok 2013. 
Przewodniczący Komisji  zapoznał uczestników sesji z wynikami przeprowadzonej kontroli. 
II.  Wspólne posiedzenie Komisji celem zaopiniowania materiałów na dzisiejszą sesję. 
 
- radny Szudrowicz – Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska i 
Komunikacji 
Komisja od ostatniej sesji odbyła 2 posiedzenia: 
I.19 lutego br., którego tematem było zaopiniowanie materiałów na dzisiejszą sesje; 
II. 26 lutego br., którego tematem było: 

1. Sprawozdanie Komendanta Komisariatu Policji w Skokach na temat stanu  
bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy i powiatu za rok 2013. 

Przewodniczący Komisji  na sesji przedstawił pokrótce sprawozdanie Komendanta. Policji. 
2. Informacja Komendanta Zarządu Gminnego OSP – P.Mariana Bodusa na temat pracy 

jednostek OSP na terenie gminy w roku 2013. 
Przewodnicząca Rady po przedstawionych informacjach zadała pytanie czy są uwagi do 
przedstawionego materiału ? 
Na sesji nikt nie zgłosił uwag, ani zapytań. 
 
Adn. 11 - Podjęcie uchwały w sprawie zapewnienia warunków do osiedlenia się repatriantów 
na terenie Gminy Mieścisko 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński 
Rodzina Państwa Czernieckich i P.Helena Nowicka zamieszkali na terenie Kazachstanu w 
miejscowości Czkałowo, gdzie 20 lat pracował Ksiądz Krzysztof Kuryłowicz zwróciły się z 
prośbą  do naszej gminy o przyjęcie ich na pobyt stały, jako repatriantów na teren gminy 
Mieścisko z jednoczesnym zapewnieniem mieszkania i pracy. 
Wszystkie osoby  mają decyzje o uznaniu za osobę polskiego pochodzenia. 
Przyjęcie uchwały Rady Gminy jest formą oficjalnego zaproszenia tych osób przez Gminę 
Mieścisko, co umożliwi im przyjęcia polskiego obywatelstwa i wizy wjazdowej w celu 
repatriacji. 
Po wyczerpaniu uzasadnienia projektu uchwały i braku pytań Przewodnicząca Rady poddała 
projekt uchwały pod głosowanie. 
Na  14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik  
Nr 6 do protokołu. 
 
Adn.  12 - Podjęcie uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mieścisko w 2014 roku 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
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Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta  jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 7 
do protokołu. 
 
Adn. 13 - Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Piła. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 8 
do protokołu. 
 
Adn.14 - Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia Zakładu Aktywności Zawodowej w 
Gołaszewie z obowiązku wpłaty  nadwyżki środków obrotowych do budżetu gminy 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – P.Teresa  Samarzewska. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik  Nr 9 
do protokołu. 
 
Adn.15 - Podjęcie uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego  pomiędzy Gminą 
Wągrowiec, a Gminą Mieścisko w zakresie pomocy osobom niepełnosprawnym 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 10 
do protokołu 
 
Adn. 16 -  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2014 rok 
Skarbnik Gminy przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmian w 
budżecie omówionego na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
Przedmiotem autopoprawki jest: 
1)  pismo Ministra Finansów z dnia 13 lutego 2014 r. zmniejszające część oświatową 
subwencji ogólnej dla jednostek samorządu terytorialnego o kwotę  66.040 zł.  
2) przeniesienie wydatków w dziale Ochrona Zdrowia – przeciwdziałanie alkoholizmowi 
poprzez dostosowanie kwoty dotacji dla gminy Piła z przeznaczeniem na podejmowanie 
czynności wobec osób nietrzeźwych  zawartej w budżecie gminy do uchwały o udzieleniu 
w/w pomocy, po otrzymaniu potwierdzenia o faktycznej kwocie pomocy.  
Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy po 
uwzględnieniu autopoprawek. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 14 radnych uchwała została  podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik  Nr 11 do 
protokołu. 
 
Adn 17 - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIX/222/13 Rady Gminy Mieścisko 
z dnia 20 grudnia 2013 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Mieścisko na lata 2014-2022 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił  Wójt Gminy wspólnie ze Skarbnikiem Gminy. 
Tytułem wstępu P.Wójt poinformował, że Samorząd Województwa corocznie generuje 
dotację w wysokości 1.500.000 zł na budowę sal sportowych i z takiej formy dofinansowania 
gmina nasza chce skorzystać. W tym celu planuje się  zmienić dotychczasowy projekt sali 
sportowej na salę o lżejszej konstrukcji, jak również zmianę dachu. Dach będzie 5% płaski i 
zyskało to akceptację konserwatora. Wszystko po to żeby było taniej. W poprzedniej 
dokumentacji same słupy żelbetonowe pochłonęły 35 ton stali. Dzisiaj po wstępnych 
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wyliczeniach stali na całą halę jest 36 ton. Planowany wariant  
sali przedstawiony został w Departamencie Sportu i Turystyki Urzędu Marszałkowskiego, 
gdzie otrzymał  akceptację i potrzebę złożenia wniosku o dotację, którego termin upływa 
właśnie dzisiaj. Jest kwestia zrobienia nowej dokumentacji, nowego kosztorysu, są jeszcze 
prawa autorskie do poprzedniej dokumentacji. 
W nowym projekcie kalenicy będzie nie 15 metrów, tylko 10.Przez to  mniej powierzchni jest 
do ogrzewania. Zrobiliśmy program, że w tym roku  zrobimy tę nową dokumentację łącznie z 
kosztorysem.  Realizację tej  inwestycji planuje się na lata  2015-2016.  
- w roku 2015 – 1,5 mln zł (z dotacji) 
- w roku 2016 – 3.400.000 (z tytułu planowanego do zaciągnięcia kredytu). 
Maksymalna wartość inwestycji wynosi  5.700.000 zł. 300 tys zł mamy już zaangażowane 
(instalacje podziemne, fundamenty). 
W trakcie uzasadnienia projektu uchwały na prezentacji multimedialnej przedstawiany był 
nowy projekt sali sportowej. 
W dyskusji głos zabrali: 
- radna Kapczyńska – czy te zmiany architektoniczne nie spowodują zmniejszenia 
funkcjonalności tej  sali ? 
- Wójt – „nie. Wewnętrzne wymiary sali, szatni nie ulegają zmianie. Zostaje zmieniony tylko 
dach tj.z kalenicy, z 5-procentowego tylko spadku jest 10 metrów, a po bokach jest 
8.Natomiast na pytanie moje jaka wysoka musi być sala, to jest tylko jeden przepis: przy 
zawodach międzynarodowych w siatkówkę musi mieć  12 metrów. 
- radna Kapczyńska – czy z powodu obniżenia dachu na tej sali będzie cieplej, poza 
materiałami których będzie mniej ? 
- Wójt – „na pewno. Pani Skarbnik zadała pytanie ile to będzie kosztowało na rok, tj. 
eksploatacja. Tutaj trzeba pomyśleć co najbardziej generuje koszty ? Na pewno ogrzewanie. 
W związku z czym na pewno będzie ogrzewanie podłogowe, gdzie są to koszty rzędu 200-300 
tys.zł rocznie. Wtedy to ogrzewanie działa tylko na 2 metrach, jest to niskotemperaturowe 
bo wyżej nie potrzeba. 
Z kolei głos zabrała Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska. 
W związku z możliwością otrzymania środków w formie dotacji w wysokości 1.500.000 zł 
zrobiona została analiza możliwości finansowych naszej gminy w oparciu o Wieloletnią 
Prognozę Finansową.. 
Wartość szacunkowa zadania to 5.700.000 zł po uwzględnieniu zmiany konstrukcji dachu, 
podłogi i instalacji grzewczej. 
Skarbnik Gminy  przedstawiła zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy, która 
została wydłużona do roku 2025 z uwagi na planowany do zaciągnięcia kredyt 
długoterminowy w kwocie 3.400.000 zł na okres 10 lat z przeznaczeniem na realizację 
zadania  inwestycyjnego pn. „Budowa sali sportowej w Mieścisku”. Skarbnik Gminy wskazała, 
że w każdym roku średnio o 500-700 tys. zł powinny wzrosnąć dochody abyśmy mogli 
rozpocząć procedurę realizacji tego zadania i aby sprostać wskaźnikom o zadłużeniu. 
Po zrobieniu szczegółowej analizy w poszczególnych latach od 2014 do 2025 w oparciu o 
ustawę o finansach publicznych i w oparciu o art.243 gmina na bazie dokonanych zmian 
spełniałaby wszystkie wskaźniki. 
(Analiza możliwości finansowych stanowi załącznik Nr 11 do protokołu). 
Pani Skarbnik zwróciła  uwagę na koszty utrzymania tego obiektu dlatego, że przy WPF 
musimy pamiętać, że nasze wydatki bieżące nie mogą być wyższe od dochodów bieżących. 
Dlatego tak ważna jest sprawa  tych wydatków żeby one nie wzrastały nie wiadomo w jakim 
tempie. 
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Na zakończenie dodała, że aby można było przedłożyć  wniosek u Dyrektora Departamentu 
Sportu i Turystyki w Urzędzie Marszałkowskim to należało przedłożyć możliwości 
sfinansowania hali widowiskowo- sportowej  o wymiarach 44 m na 22 m, gdzie maksymalna 
wartość dofinansowania to kwota  1,5 mln zł. 
- radna Kapczyńska – czy w projekcie technicznym są trybuny ? 
- Wójt – nie ma trybun. Jest możliwość zastosowania trybun wjazdowych. 
- radny Witucki -  zaangażowanie się w tą inwestycję jak będzie miało się do pozostałych 
inwestycji. Chodzi o środki finansowe, bo obciążenie będzie duże ? 
- Skarbnik – „staraliśmy się w wykazie przedsięwzięć niczego nie zmieniać, Pozostawić 
inwestycje te które są. Jeżeli faktycznie taka inwestycja doszłaby do sfinansowania z naszych 
środków to żeby spełnić te wymogi w pierwszej kolejności musielibyśmy otrzymać opinię RIO 
o możliwości zaciągnięcia takiego kredytu, czy wyemitowania obligacji. Na dzień dzisiejszy to 
jest jakby pierwszy krok. O możliwościach finansowych trudno dzisiaj cos powiedzieć bo to 
wszystko jest jeszcze w fazie projektu. Natomiast co będzie dalej to będzie wszystko zależało 
od naszych dochodów, subwencji, sytuacji makroekonomicznej”; 
- Wójt – zwrócił uwagę na aspekt, że trzeba myśleć nad perspektywą środków unijnych w 
nowym rozdaniu 2014-2020.Poza tym fakt, że VAT będzie kosztem kwalifikowanym być 
może wpłynie, że wszystkie inwestycje mogą być tańsze o 20%.W Leaderze Plus jest 
zagwarantowane 785 mln EURO dla około 300 lokalnych grup działania w Polsce. 
- radny Graczyk – „skąd Pani Skarbnik zamierza uzyskać te dodatkowe 500-700 tys.zł w ciągu 
roku ?” 
- Skarbnik – „liczymy się z tym, że wzrost dochodów bieżących będzie wzrastał przede 
wszystkim z podatków, z udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych i z subwencji. 
To są te 3 dochody z których można wygenerować ewentualnie wyższe dochody. W WPF nie 
zwiększyliśmy dochodów ze sprzedaży z majątku gminy pozostawiając  je na 
dotychczasowym poziomie. Głównie były brane pod uwagę dochody bieżące. W WPF nasze 
dochody wzrastały o 1%, a teraz zwiększyliśmy je w poszczególnych latach kolejno o 500,600, 
700 tys.zł”; 
- radna Kapczyńska -  „jest to na etapie planowania. Hipotetycznie zakładamy że nam się uda. 
Cel jest taki aby wykorzystać tę dotację, co wcale nie oznacza, że sprostamy temu zadaniu. 
Jest ryzyko. Myślę, że to zastanowienie wynika z tego, że cały czas nam P.Skarbnik 
tłumaczyła, że budżet jest bardzo napięty, że mamy  wymagane wskaźniki, ale nie 
powinniśmy już wchodzić w następne inwestycje. Skoro jest możliwość dofinansowania 
budowy sali  przez samorząd województwa uważam, że należy z tego skorzystać”; 
- Skarbnik – „ta dotacja pozwoliła nam, że  wskaźniki są korzystniejsze. Bo gdyby tego 
dochodu nie było to praktycznie nie moglibyśmy na dzień dzisiejszy wziąść tej dotacji, a te 
dochody zostały już przyjęte. Jeżeli dotacji nie będzie, to absolutnie sali być nie może, bo 
gmina nie jest w stanie sfinansować tak ogromnej kwoty. To jest kwota 5.700 tys.zł. Ten 
plan, zmiany i WPF zostały zrobione z uwzględnieniem maksymalnej wysokości dotacji 1.500 
tys.zł. 
- radna Martyńska – „czy z kwoty zadania 5.700 tys.zł  należy odjąć to co już zostało  
zrobione ?” 
- Skarbnik – „my obecnie na tym etapie wyceniamy wartość zadania na 5.700.000 zł, 
natomiast to co zostało zaprojektowane będzie wliczone do nakładów inwestycyjnych, ale w 
WPF nie jest wliczone. Czyli należałoby do tego doliczyć te 300 tys.zł. 
- Wójt – „Na dzisiaj wartość całego obiektu jest 6.000 tys.zł . To jest kosztorys, a potem 
jeszcze jest przetarg i te wartości mogą ulec  zmianie”; 
W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 
głosowanie. 
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Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 12 
do protokołu. 
 
Adn 18 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy  
na rok  2015 środków stanowiących fundusz sołecki 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik  Nr 13 
do protokołu. 
 
Adn. 19 -  Podjęcie  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lokali mieszkalnych  
nr  1 i 2 w budynku mieszkalnym Nr  33 w Popowie Kościelnym 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 14 
do protokołu. 
 
Adn. 20 - Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 
uprawniającego do przyznania pomocy w zakresie dożywiania dla osób objętych wieloletnim 
programem „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 

Tytułem wstępu przed  blokiem uchwał dot. dożywiania Pani Kierownik 
poinformowała, że potrzeba podjęcia tych uchwał wynika z faktu, że 10 grudnia 2013 r. Rada 
Ministrów wprowadziła uchwałą, a więc aktem niższego rzędu  program dożywiania na lata 
2014-2020.W/w uchwała nie zawiera szczegółowych regulacji i odsyła do podjęcia uchwał 
przez organ stanowiący w gminie. Te uchwały nie będą miały dodatkowego skutku 
finansowego dla gminy, a będą obciążały budżet państwa. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła P.Grażyna Witucka – Kierownik Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Mieścisku. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 15 
do protokołu. 
 
Adn. 21 - Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 
dożywiania dla osób objętych wieloletnim programem „Pomoc państwa w zakresie 
dożywiania” na lata  2014-2020 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Kierownik OPS. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 16 
do protokołu. 
 
Adn. 22 - Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia „Wieloletniego Gminnego Programu 
Osłonowego” w zakresie dożywiania dzieci z terenu Gminy Mieścisko na lata 2014-2020 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Kierownik OPS. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 17 
do protokołu. 
 
Adn. 23. -  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/127/04 Rady Gminy Mieścisko 
z dnia 14 października 2004 r. w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na świadczenia z 
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pomocy społecznej przyznanych w formie pomocy rzeczowej, zasiłków okresowych oraz 
zasiłków celowych 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Kierownik OPS. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została  podjęta  jednogłośnie i stanowi załącznik  
Nr 18 do protokołu. 
 
Adn. 24 - Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
 
Odpowiedzi na zapytania  udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 
- radnemu  Wojtyszyn – „szczegółowy plan został wyłożony w ubiegłym tygodniu. Wiecie 
państwo, że podejmowaliśmy uchwałę na temat planu zagospodarowania naszej strefy 
gospodarczej w Jaworówku na 24 ha i to zostało o wszystkich konsultacjach z podmiotami, 
które powinny się wypowiedzieć zrobione  i wyłożone gdzie można się zapoznać w Urzędzie 
Gminy. Po to robimy tę strefę gospodarczą żeby były tam stanowiska pracy. Natomiast co 
będzie nie wiem. Jak tego nie będziemy mieli to wiemy, że tam będą rosły krzaki. Natomiast 
podmioty zgłaszają się, jak również ja wszędzie oferuję, mamy zgłoszone to w Słupskiej 
Strefie Gospodarczej. Czasem 2-3 razy do roku są zapytania. Dzisiaj to trzeba mieć w miarę 
urządzone. Sami państwo wiecie, że nas na to nie stać. My idziemy małymi kroczkami, ale 
staramy się coś robić: mamy wykupione drogi dojazdowe, zgodę na dojazdy. Przedstawimy 
państwu plan po jego wyłożeniu czy z uwagami czy bez i wtedy będziemy na ten temat 
dyskutowali. Na dzisiaj proszę  przysyłać zainteresowanych”; 
- radnemu Szudrowicz – „numerki mamy zamówione. Dzisiaj w każdym pogotowiu jest GPS. 
Też musimy patrzeć czy przeznaczyć środki najpierw na łatanie dziur na drogach czy na 
numerki. Każdy właściciel nieruchomości powinien mieć na domie podświetlony numer. 
Musimy to ludziom tłumaczyć bo to są nasze pieniądze”; 
- lampy -  „tak jak wspomniałem po przejęciu przez ENEOS powinno się unormować i zaczną 
naprawiać oświetlenie”; 
- radnemu Graczyk -  „jest to droga powiatowa. Wiadomo Panu, że Janowiec pilotażowo 
nową technika zrobił to co zrobił, jak zrobi dalej do naszej granicy to będzie chwała temu. W 
naszym budżecie napewno nie ma środków żeby tę drogę  robić, a w budżecie powiatowym 
również. Może za rok, dwa powiat zwróci się do nas żebyśmy przejęli tę drogę jako gminną. 
Na dzisiaj na naszej gminie proponuje się asfalt z Budziejewa do Nieświastowic  i z 
Budziejewa do Budziejewka i w stronę Mieściska. Jakie tam będą wielkości asfaltu to 
zobaczymy, a dopiero na przyszły rok z Nieświastowic do Miłosławic”; 
- zapchany przepust -  „sprawdzimy jak to wygląda”; 
 
Adn. 25 - Wolne głosy i wnioski 
 
Przewodnicząca Rady przypomniała radnym o złożeniu do 30 kwietnia br. oświadczeń 
majątkowych za rok  2013 w 2 egzemplarzach oraz  2 zeznań podatkowych. 
- P.Sadłowska – sołtys wsi Podlesie Wysokie – „chodzi o drogę w Podlesiu Wysokim. Teraz w 
lesie nastąpiła wycinka drzew. Czy „LAS mógłby pomóc w naprawie drogi. Droga jest 
rozjechana od państwa  Martyńskich. Zaczynają się prace w polu i nikt nie pojedzie tą drogą”; 
- radny Kuryłowicz – z polecenia Pana Bogdana Fleminga, który wcześniej musiał opuścić 
sesję poinformował aby zgłaszali się do Powiatowej Izby Rolniczej wszyscy zainteresowani 
odbyciem kursu chemizacyjnego. W tym roku kończy się 5-letni okres ważności tego kursu; 
- P.Witucki – sołtys wsi Sarbia : 
1) poinformował, że 20 marca br. w Sarbii odbędzie się taki kurs dla ponad 60 rolników; 
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2) ponowił swoje zapytanie  do sołtysów czy organizować na terenie gminy spotkanie z firmą 
z Poznania na temat porad prawnych z zakresu spadków, darowizn itp .Będąc bezpośrednim 
uczestnikiem takiego spotkania ocenił, że było ono bardzo pożyteczne” 
- Wójt – „uważam, że ta firma powinna się  zwrócić do Urzędu Gminy z propozycją 
przeprowadzenia takiego spotkania ze wskazaniem terminu i miejsca”; 
 
Z kolei na sesję przybył P. Rafał Kapczyński – inspektor ds. ochrony środowiska i rolnictwa w 
Urzędzie Gminy, który z wykorzystaniem prezentacji multimedialnej przedstawił analizę 
gospodarki odpadami na terenie gminy za okres 6-miesięcy. 
Przypis opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na podstawie otrzymanych 
deklaracji według stanu na dzień  27 grudnia 2014 r.  na 6 miesięcy br wyniósł:  398.408,00 
zł. 
Wpłaty na dzień 27 lutego br. wynoszą:  127.955,20 zł, co stanowi 32,12 % przypisu na rok 
2014. 
Zaległości z tytułu opłaty na dzień 27 lutego br. wyniosły  47.493,76 zł tj.11,92% przypisu 
półrocznego i wzrosły w stosunku do stanu na koniec grudnia  2013 r. o kwotę:  15.374,60 zł. 
Na zaległości wpłacono kwotę  13.188,40 zł. Na dzień 27 lutego br. zalegało  531 płatników 
opłaty 
Podczas prezentacji P.Wójt poinformował, że kolejny przetarg na odbiór i zagospodarowanie 
odpadów komunalnych gmina  planuje zorganizować  na rok,  wprowadzony zostanie zapis o 
wywozie odpadów biodegradowalnych w okresie letnim co 2 tygodnie. Nadal zostaną 
utrzymane pojemniki do segregacji w miejscowościach tzw.”dzwony” do czasu aż nie ruszy 
sortownia i nie będzie przyjmować odpadów selektywnie. 
- radny Kuryłowicz – zgłosił pytanie czy będzie zbiórka opon i folii ? 
- P.Kapczyński – w odpowiedzi wyjaśnił, że zbierane są opony od samochodów, gorzej jest z 
oponami od ciągników i samochodów ciężarowych. 
Jeśli chodzi o folie po nawozach to planuje się ogłosić  zbiórkę pod koniec marca  br. 
 
W związku z wyczerpaniem dyskusji i punktów porządku obrad Przewodnicząca Rady 
podziękowała wszystkim za dyskusję i zamknęła XXX sesję  Rady Gminy. 
 
 
 
  Protokółowała:               Przewodniczyła sesji: 
 
     Inspektor ds. obsługi organów               Przewodnicząca Rady 
     gminy 
 
                            /Wiesława Kujawa/     /Elżbieta Kapczyńska/ 
 
 
 
       

 


